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Conclusies en toezeggingen  
Politieke Avond 

 
Datum 17 april 2025 
Aanvang 19.30 uur 
Einde 23:00 uur 
Voorzitter mw. B. Raes 
PA-griffier dhr. J. van der Vliet 
 
Namens de 
fracties: 

Namen: Aanwezig 

B06 Mw. S. Pauwels 
dhr. E. Tiggers 

√ 
√ 

CDA dhr. A. Mettrop 
dhr H. Arends 

√ 
√ 

D66 mw. C. Dolmans  
dhr L. Dekkers 
dhr. B. Brom 

√ 
√ 
√ 

GL mw. C. Crijns 
dhr. O.B.W. de Koning 
mw L.G. Duiven 

√ 
√ 
√ 

LBL Dhr. B. Geveling, 
Dhr J.H.L. Klaassen 

√ 
√ 

L.NU dhr. G.H. Rasing 
dhr F. Den Houting 
MW. Marijke van Aalten 

√ 
√ 
√ 

PvdA mw. S. Swart 
dhr. J. Kloek 

√ 
√ 

SP mw. C.B.P. Claassen 
dhr B.J.A. Claassen 

√ 
√ 

VVD Dhr. C. Revenberg 
Dhr M. van de Woerdt 

√ 
√ 

 
Namens het 
college: 

Namen: Aanwezig: 

 mw. P.T.A.M. Kalfs  
dhr. N.T.P Hubers 
dhr. A. Slob 
dhr. M. van den Bos 

√ 
√ 
√ 
√ 

   
De volledige weergave van de PA is te vinden in het digitale verslag. 

Ag.pt en onderwerp: Toezeggingen en opmerkingen: 
1. Opening en mededelingen De voorzitter opent de vergadering en heet de 

aanwezigen welkom. 
 

2. Spreekrecht burgers 

 

Mevrouw Mutsaers spreekt in over de Torteltuin 
 
De heer L’ Hermeniez spreekt in over CPO Huissen. 
 
 

3. Vaststellen van de agenda De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld 
 

4 Vaststellen van het verslag van de 
Politieke Avond d.d. 20 maart 
2025  

Geen opmerkingen. 
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5. Mededelingen en/of stukken ter 
kennisname 

Mevrouw Kalfs merkt op dat de evenementen in 
Lingewaard ondanks de NAVO-top kunnen doorgaan. 
1 evenement maakt gebruik van extra beveiligers, 
waarbij het college de helft van de kosten dekt. 
De bestuurlijke trekker van de Ontspannen Regio 
binnen de GMR is de heer Hubers 

6. Lijst van informatienota's De heer Rasing stelt vragen omtrent de informatienota 
Taskforce Stikstof. 

7. Terugkoppeling uit 
samenwerkingsverbanden, 
commissies, werkgroepen, etc. 
 

Mevrouw Dolmans geeft een terugkoppeling, deze 
terugkoppeling is als bijlage toegevoegd onderaan dit 
document 

8. Stand van zaken Oekraïne (onder 
voorbehoud; zie toelichting) 

 

Geen opmerkingen 

9. Vergunningaanvraag windpark 
A15/Betuweroute 

Voorgesteld wordt dit voorstel als bespreekstuk te 
agenderen voor de raadsvergadering van 8 mei. 
 
De heer van den Bos zegt toe schriftelijk terug te 
komen op de exacte juridische implicaties van de 
logiesvoorziening. 
 

10 Startnotitie grotere opgave kern 
Bemmel 

Voorgesteld wordt dit voorstel als bespreekstuk te 
agenderen voor de raadsvergadering van 8 mei.  
 
De heer van den Bos zegt toe een globale 
begrotingsspecificatie voor de raadsvergadering van 8 
mei richting de raad te sturen. 
 

11 Sluiting 
 

De voorzitter sluit de vergadering en dankt de 
aanwezigen voor de inbreng. 
 

 
 
 
 
Terugkoppeling GMR (agendapunt 7) 
 
Op 24 maart jl. bezochten Harrie Arends en ik de bijeenkomst van de Regioagendacommissie in Nijmegen.  
Het volgende werd besproken, na inspreken van de heer Barends:  

1. Jaarrekening en Begroting  
2. Evaluatie Economic Board 
3. Strategieen 

        4.   Verslag Congres 14 februari 2025 
Ad 1) 

• Verklaring van de rekening zit bij de stukken aan de Raad.  
• De Jaarrekening laat een fors overschot zien van 7 ton.  Dit overschot gaat rechtstreeks terug naar de 

deelnemende gemeenten , het komt neer op ongeveer 1 euro per inwoner.  

Waardoor zoveel overschot?  
- GMR haalt veel subsidies binnen. 
- Door arbeidsmarkttekorten is er minder gedaan dan de GMR wilde 
- Uitgaven voor het Regiobureau zijn verlaagd 
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- De rente was gunstig, waardoor er een surplus ontstond 
 

• WB besparingsoperatie: de GMR gaat niet 7% bezuinigen met de kaasschaaf , maar bewust keuzes maken. 
De 7% zult u ook tegenkomen in de begroting van uw eigen ravijnjaar 2026. 
 
Ad 2)  
 

•  GEMEENTEN besluiten zelf over de kosten en subsidie aan de Economic Board. Het bestuur heeft echter 
indexering voor de Economic Board toegestaan.  
 
AD 3) 
 

• Verordenende Bevoegdheid zal juridisch moeten worden aangepast. Subsidies worden collectief 
binnengehaald, maar individuele gemeenten krijgen het geld. Er is een waaier van verschillende instanties 
die werk verrichten voor de GMR, inclusief dus de een of de andere gemeente. Er moet daarom een 
bevoegdheid worden toegevoegd. Van de kant van het bestuur wordt opgemerkt dat dit ook tot een 
bezuiniging kan leiden, want verspreiding van werk over diverse gemeenten kan leiden tot minder i.p.v. tot 
meer kosten.  

In verband met de verandering van de verordenende bevoegdheid gaat de raad een lid van het AB voordragen ( nu 
doet het college dat) . Het is overigens niet verstandig een raadslid af te vaardigen : er is bestuurlijke kennis en 
kunde nodig. En bovendien moet het collegestandpunt worden verkondigd.  Raden zullen nadere voorlichting hierover 
krijgen, bv. door bezoek van iemand of door een filmpje met uitleg.  

• Regionaal Programma Werklocaties is enkele weken geleden via een webinar met raadsleden besproken en 
is zo  nogmaals op een rij gezet. RPW rapport wordt op dit moment gesmeed, een en ander is een lange 
route, het RPW stond en staat op de verschillende raadsagenda’s. Belangrijk is het rapport: als we namelijk 
niets hebben als GMR gaat de provincie haar eigen goddelijke gang. De kracht van de GMR zit juist in de 
integrale weging van de regionale werklocaties en het nut van de integrale werktafels. Raden kunnen ook 
steeds aan hun wethouders vragen: is er genoeg terecht gekomen vanuit je eigen hoek ?  

 
• Zienswijze op Jaarrekening uiterlijk 2 juli voor vaststelling Jaarrekening op 15 juli 

                Zienswijze Begroting uiterlijk 2 september voor vaststelling begroting op 15 september 
                Sommige data in de Jaarkalender van de GMR kunnen nog wat worden opgerekt.  
 
GEBIEDSPROGRAMMA’S  
Het is de bedoeling om de verschillende programma’s in 4 gebieden te laten landen.  
Veluwezoom – Middengebied- De Liemers -  het Rijk van Nijmegen.  
De thema’s uit de verstedelijkingsstrategie en het regioarrangement komen dan samen, alle opgaven komen aan bod 
Er komen bijeenkomsten waarbij de GMR de raden ook meeneemt . Gebiedsprogramma’s zijn een verplicht nummer , 
het is niet iets wat kan, maar wat moet om met onze GMR integraliteit  binnen het NOVEX- overleg te passen (ter 
herinnering,  NOVEX=Nationale Omgevingsvisie Executiekracht, C.D.). 
Vanuit Lingewaard (Harrie Arends) kwam de vraag hoe we wat meer een actieve rol kunnen spelen in dit proces, en 
hoe we samenwerking met Overbetuwe kunnen organiseren aangaande het middengebied. 
Antwoord: Toets vooral steeds met uw DB lid / uw wethouder. Via deze mensen komt alles naar het bestuur.  
Tot slot: Raadsleden krijgen ook via de secretaris van de GMR een uitgebreider verslag van deze vergadering .  
 
Na vergadering: Onderling hebben de RAC-leden van Overbetuwe en Lingewaard een actievere samenwerking 
onderling bepleit; gezamenlijk overleg belangrijk! 
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